
Folketingets Kommunaludvalg har den 9. december 2010 stillet følgende 
spørgsmål nr. 94 (L 65) til indenrigs- og sundhedsministeren, som hermed be-
svares. Spørgsmålet er stillet efter ønske fra Thomas Jensen (S).

Spørgsmål nr. 94:
"Vil ministeren bekræfte, at en almen udlejer, der har fået nedsat ejendoms-
skatten i for eksempel i 2006, som følge af dette lovforslag L 65, vil opleve en 
stigning i ejendomsskatten i 2012? Herunder at ministeren bedes svare klart 
med et "ja" eller et "nej"."

Svar:
Med henvisning til besvarelsen af spørgsmål 2 er svaret ja, hvis boligforenin-
gen allerede har fået nedsat grundskatteloftet i overensstemmelse med den 
korrekte fortolkning af § 1, stk. 5 i lov om kommunal ejendomsskat. Som det 
også fremgår af besvarelsen af spørgsmål 2 vurderes det kun at være tilfældet 
for meget få boligorganisationer. Og de vil i så fald være omfattet af lovforsla-
gets overgangsbestemmelser, der sikrer, at stigningen i ejendomsskatten først 
slår igennem i 2012.

Med venlig hilsen

Bertel Haarder  /   Søren H. Thomsen
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